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Milí přátelé, naši čtenáři! Zdravíme Vás v novém roce 

a přejeme požehnaný čas s naším Pánem. Nevíme, co 

nám tento rok přinese, ale víme, že s Ním se nemusíme 

ničeho bát. Pokud je On s námi a my s Ním, jsme na 

té správné cestě životem, dospíváme ve víře a neseme 

ovoce Ducha, jak o tom svědčí úvodní kázání sestry 

Zdeňky. Vezměme si k srdci vyznání, které na konci 

bohoslužby po přijímání společně říkáme: Jsem živ, 

avšak již ne já. Žije ve mně Kristus.  

Přinášíme Vám opět zprávy ze života sboru, svědectví, 

připravované aktivity i další odpovědi na naši anketu 

Co pro mě znamená společenství. Kéž všechno slouží 

ke společnému prospěchu. 

Jsme dospělí ve víře? 

Iz 58, 6–9a; 1 K 2, 1–9; Mt 5, 13–20 

Pokoj vám, sestry a bratři, pokoj vám, drazí přátelé! 

Dnes začneme otázkou, na kterou mě přivedl druhý 

text z Písma, kde apoštol Pavel píše: Moudrosti učíme, 

ale jen ty, kteří jsou dospělí ve víře. V kralickém 

překladu je psáno: Moudrost pak mluvíme mezi 

dokonalými. Otázka tedy zní: můžeme se i my počítat 

mezi dospělé ve víře? Jak moc jsme podle kralického 

překladu dokonalí? A jak má taková dospělost, 

dokonalost vypadat?  

Podle apoštola Pavla jsme dospělí ve víře tehdy, jsme-

-li schopni přijmout moudrost Boží, která je skryta 

v tajemství a kterou Bůh od věčnosti určil pro naše 

oslavení. Co oko nevidělo a ucho neslyšelo, co ani 

člověku na mysl nepřišlo, připravil Bůh těm, kdo ho 

milují. 

Co to tedy pro nás znamená? 

Základem naší dospělosti ve víře je naše láska 

k Bohu. Odpovězme si sami, milujeme Boha celým 

svým srdcem, celou svou duší, celou svou silou? 

Další důležitý předpoklad k naší dospělosti byl a je 

stále naplňován v Ježíši, jak jsme dnes četli 

v evangelijním textu: Nedomnívejte se, že jsem přišel 

zrušit Zákon nebo Proroky; nepřišel jsem zrušit, nýbrž 

naplnit. Amen, pravím vám: Dokud nepomine nebe 

a země, nepomine ani jediné písmenko ani jediná 

čárka ze Zákona, dokud se všechno nestane. 

Farizeové se často snažili obvinit Ježíše 

z nedodržování Božího zákona, ale právě a jen v Ježíši 

došlo zcela k jeho naplnění, kterého my nejsme 

schopni. Bez oběti Ježíše Krista bychom nikdy 

nedospěli, v Něm hledejme naši spravedlnost. 

Cesta k dokonalosti ve víře je dlouhá a opravdu 

dospělými se mnohdy stáváme až na konci našich dnů 

zde na zemi a někdy ani to ne. Celý život se učíme 

milovat Hospodina, svého Boha, a dodržovat Zákon. 

Neustále na sobě pracujeme, abychom se Mu 

přibližovali, a doufáme, že se nám nakonec poodhalí 

tajemství Boží. Poznáváme, že ne všechno jsme 

schopni pochopit a že moudrost tohoto světa nám 

k tomu nestačí. Jde o ustavičnou práci na sobě samém. 

Pavel píše: Rozhodl jsem se totiž, že … nebudu znát nic 

než Ježíše Krista, a to Krista ukřižovaného, který tak 

jedinou svojí obětí přivedl k dokonalosti ty, které 

posvěcuje. Naše dospělost je tedy v Kristu a Jeho 

oběti. V Kristu je spojení lásky k Bohu i naplnění 

Zákona dokonalé, hodné dospělého ve víře. Jeho 

máme mít v srdci, o Něm máme učit své děti, o Něm 

máme rozmlouvat doma i na cestách, na Něj máme 

myslet, když uléháme nebo vstáváme. Jeho přítomnost 

ruší veškerou samotu. V Něm dorůstáme zralého 

lidství. S Kristem přijímáme vše – i Jeho utrpení, Jeho 

samotu v Getsemanské zahradě, Jeho sestoupení do 

pekel, ale i Jeho odhodlání, odpovědnost, trpělivost, 

pokoru a víru. On je naší dokonalostí a jen tehdy, 

bude-li v nás žít, můžeme být podle Pavla dospělí ve 

víře, schopni být vyučováni Boží moudrosti. 

Na konci každé bohoslužby vyznáváme: Jsem živ, 

avšak již ne já. Žije ve mně Kristus. Každý den, každý 

okamžik v našich životech by měl být naplněn 

Kristem. Naše životy by měly být tou pravou 

bohoslužbou, abychom jednou, až se naplní náš čas, 

mohli dosvědčit: Jsem živ, avšak již ne já. Žije ve mně 

Kristus. V této větě je vše, sjednocení s naším Otcem, 

smíření se světem, naděje v Boží království. Na to, 

abychom k tomuto bodu dokonalosti dospěli, máme 

celý život. 

Co nás jednou čeká, nevíme, jen doufáme, ale možná, 

že se naše budoucnost začíná již nyní zde na zemi 

právě tím, když jsme dospělí ve víře, když v nás žije 

Kristus, a když se také jako dospělí i chováme. 

Apoštol Pavel v listu Galatským píše: Berte na sebe 

břemena jedni druhých, tak naplníte zákon Kristův. 

(Ga 6, 2). Myslíme-li něco skutečně vážně, neupneme 

k tomuto cíli veškeré naše síly? Nemáme tedy uvolnit 

všechny síly pro naplnění Kristova zákona? Každý 

jsme obdrželi jiné dary od Ducha Hospodinova, a to 

v takové míře, kolik potřebujeme pro naši službu. 

Někdo dostal moudrost, ale ne pro sebe, někdo dostal 

dar poznání, ale ne pro sebe, někdo je silný, ale také 

ne pro sebe, a tak bychom mohli pokračovat ještě 

dlouho. Vše jsme dostali, abychom druhým pomohli 

nést břemena, která je tíží. A o tom čteme i v dnešním 

prvním textu, kde se píše o půstu, který si přeje Bůh. 
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I zde, v úryvku z proroka Izajáše, vidíme rozměr naší 

dospělosti ve víře. Zdalipak půst, který já si přeji, není 

toto: Rozevřít okovy svévole, rozvázat jha, dát 

ujařmeným volnost, každé jho rozbít? Cožpak nemáš 

lámat svůj chléb hladovému, přijímat do domu 

utištěné, ty, kdo jsou bez přístřeší? Vidíš-li nahého, 

obléknout ho, nebýt netečný k vlastní krvi? Naše láska 

k Bohu je neoddělitelná od naší lásky k člověku, 

jedno nejde bez druhého, jedině tak naplníme zákon 

Hospodinův v Kristu. Snažme se tedy vidět, jak 

můžeme pomoci lidem v našem okolí. Je pravda, že ne 

každý o naši pomoc stojí, pak nám nezbývá než setřást 

prach ze svých šatů a protentokrát jít dál.  

Nikdy ale nezapomínejme, proč se stal Kristus 

člověkem a jak veliká musí být láska Boží k nám, 

lidem. Amen. 

Zdeňka Chaloupková, kázání 5. února 2023 

Ze života sboru 

Přípravy na vánoční svátky proběhly v pokoji 

a radosti. Čtvrtou adventní neděli sloužil bratr farář 

Osweto se sestrou Danou Klozbergovou, čtvrtou 

středeční adventní pobožnost sloužil bratr Jiří Tučan. 

Odpolední bohoslužbu na Štědrý den zahájili opět 

zpěváci písní Ejhle, Hospodin přijde a zapálením čtyř 

svíček. Bohoslužbu sloužili bratr farář Osweto a sestra 

Renata Chytilová. Půlnoční bohoslužbu sloužil bratr 

farář Osweto. 

V neděli 25. prosince na Hod Boží vánoční sloužili 

bohoslužbu bratr farář Osweto a sestra Ivana 

Doubravová, která měla i kázání.  

Závěr roku pak tvořilo odpolední silvestrovské 

setkání, při kterém jsme oslavili i narozeniny našeho 

bratra faráře. 

Nový rok 2023 jsme oslavili bohoslužbou, kterou 

sloužil bratr farář Osweto se sestrou Danou 

Klozbergovou. Odpoledne se pak konala na náměstí 

Starosty Pavla ekumenická bohoslužba s modlitbami 

za Kladensko. 

V týdnu od 15. do 20. ledna probíhaly společné 

modlitby za jednotu křesťanů na téma „Učte se činit 

dobro. Hledejte právo.“ (Iz 1, 17) Setkání se konala 

v modlitebnách kladenských církví, v našem sboru se 

uskutečnilo ve středu 18. ledna a vedl ho bratr farář 

Martin Chleborád z ŘKC. O průběhu přinášíme 

samostatný příspěvek. 

Třetí lednová neděle byla opět spojena s požehnáním 

oslavencům, kteří se v tom měsíci narodili. Tentokrát 

to byla sestra Renata Chytilová, která také sloužila 

bohoslužbu společně s bratrem farářem. Vzpomněli 

jsme zároveň na lednové narozeniny sestry Vilmy 

Pokorné, která ještě minulý rok byla s námi a nyní již 

tráví svůj čas v domově pro seniory daleko od nás. 

Potom jsme sešli k občerstvení do Komenského síně.  

K bohoslužbě 5. února jsme se již kvůli mrazivým 

teplotám shromáždili v teple Komenského síně. 

Bohoslužbu sloužila sestra Zdeňka Chaloupková. 

Na neděli 5. února odpoledne připravila sestra Dana 

Klozbergová pro děti masopustní setkání plné tvoření 
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i her. Děti si užívaly společenství a dostaly i něco 

dobrého na zub. Setkání je věnován samostatný 

příspěvek. 

V neděli 19. února při bohoslužbě jsme vzpomínali na 

naše zahynulé židovské spoluobčany, ale také jsme 

měli několik radostných událostí, především křest 

bratra Pavla Koláře, požehnání únorovým oslavencům 

a také velkou radost z toho, že na bohoslužbu přijela 

sestra Růženka Adamová, která po úraze bohoslužby 

předtím sledovala jen online. Více je opět 

v samostatném článku. 

Na prodloužené jsme pak loučili s bratrem farářem 

Phanulem Osweto, který odjíždí na měsíc na léčení do 

lázní. Ať se zas vrátí osvěžen a v plné síle! 

Jarmila Chytilová 

Ekumena (ne)formálně 

Sdílím se s radostí a sdílím radost. Od té doby, co se 

v Kladně pravidelně každý měsíc scházejí pastoři, 

kněží, kazatelé a jánevímjakještěsiříkají místních 

křesťanských církví, je ekumena tak nějak jiná než 

dřív. Přibylo osobního přístupu, humoru, 

neformálnosti. Bylo to vidět i letos v lednu při Týdnu 

modliteb. Každý den na jiném místě, každý den sloužil 

promluvou někdo jiný, v daném místě jen na návštěvě. 

Návštěvnost byla vyšší než jiná léta, atmosféra byla 

srdečná, i mezi členy jednotlivých sborů probíhaly 

osobní rozhovory. Ve čtvrtek se mohli všichni 

zúčastnění ještě po oficiálním shromáždění sejít na 

katolické faře. Kdo toho využil, byl svědkem milého 

přijetí a příjemného pohostinství. Vedoucí sborů 

seznámili ostatní s historií a hlavními důrazy svých 

církví, to bylo fajn, některé věci jsme o sobě 

nevěděli...  

Pamatuji se na snahu našeho dřívějšího faráře 

o takovouto ekumenu, o pravidelné společné modlitby 

představitelů křesťanských sborů. Dnes se daří to, co 

tehdy ještě moc nefungovalo. Velmi za to děkujme 

a buďme vděčni. Myslím, že letošní Týden modliteb 

byl takovým zázrakem v přímém přenosu. Kdo jste se 

ho letos nezúčastnil, příští rok jej určitě neopomeňte. 

Pavla Vlková 

Něco z ekumeny 

Jako faráři z Kladna jsme se opět sešli s velkou radostí, 

že můžeme být spolu nejen v Týdnu modliteb. 

Ekumenická setkání v Kladně probíhají již několik let. 

Důraz klademe na jednotu v rozmanitosti našich 

denominací. Scházíme se, abychom sdíleli své 

zkušenosti, poznatky a společně se modlili. 

Při našem posledním setkání, které se tentokrát konalo 

dne 13. 2. 2023 v našem Husově sboru, jsme mezi nás 

přivítali naši sestru Zdenu, která byla vysvěcena 

v červnu loňského roku. Je úžasné vidět, jak nás 

obohatily dvě sestry, které jsou nyní součástí naší 

ekumeny. Sestra Natalie, která je z adventistické 

církve, bude kázat během březnového modlitebního 

setkání v rámci Světového dne modliteb. 

Chvála Bohu za takovou křesťanskou jednotu a radost, 

kterou smíme zažívat v našem městě Kladně. 

Phanuel Osweto  

Masopustní setkání 

Podělím se s vámi o pár střípků, které jsou pro mě 

svědectvím o živém společenství. 

Tak třeba holky – Anežka a Esther. Setkání bylo 

plánováno pro malé děti, nechtěla jsem je tím 

zatěžovat, protože bývají opravdu téměř u všeho, tak 

jsem se ani neptala, zda dorazí. 

Ale Anežka se nabídla sama od sebe a Esther se 

přidala. Udělalo mi to radost. A pak ochotně 

přikládaly ruce k dílu a pomáhaly, kde bylo potřeba. 

Díky, holky! 

Potěšilo mě, že přišla i Jitka s Ellenkou, a myslím, že 

si Ellenka tvoření masek užila. Zvládla tři a jedna byla 

hezčí než druhá – a než ta třetí. 

Pavla dorazila s vnučkami Aničkou a Mariankou. 

Anička s babičkou vyráběly a prozpěvovaly si u toho, 

Marianka je 

zase vášnivá 

hráčka stolních 

her. Výborně 

jsme se s ní 

a se Zdenou při 

hře pobavily. 

 A prohrály 

jsme! 😉 
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U hráčského stolu se také sešla nastupující generace 

mužské části sboru: Lukášek, Matoušek a Josífek. 

Jejich energie byla nevyčerpatelná…  

Na závěr jsme si upekli tousty, ze kterých měl největší 

radost asi Lukášek, který pečlivě dohlížel na jejich 

výrobu. Jeho mamince Andree děkuji za donesené 

muffiny, jen se zaprášilo, a také za fotodokumentaci. 

A jsem ráda, že jsem měla možnost si alespoň chvíli 

popovídat s Judith. Bylo to milé setkání a bylo nám 

spolu dobře. Budu se těšit zase někdy příště… 

Dana Klozbergová 

Požehnaná bohoslužba se křtem 

a s oslavenci 

Na nedělní bohoslužbu 19. února bylo naplánováno 

několik akcí. Moc jsme si přáli, abychom mohli být 

nahoře v kostele (minulé týdny mrzlo a topidla 

stávkovala, takže jsme měli bohoslužby dole 

v teple Komenského síně). A povedlo se, venku kolem 

10 oC, v kostele příjemně, díky Pánu. 

Při modlitební chvíli jsme měli rozdány archy se 

jmény našich židovských spoluobčanů, kteří odjeli 

před 81 lety transporty do Terezína a už se nevrátili. 

S úctou jsme na ně vzpomněli. 

Po kázání přijal křest bratr Pavel Kolář a v nebi se 

radovali andělé a my s nimi. Přivítali jsme ho do 

rodiny církve a přejeme požehnanou cestu novým 

životem! 

Na závěr bohoslužby přijali požehnání únoroví 

oslavenci Kamila, Markéta, Miluška a Richard. 

Blahopřejeme! 

Radostnou tečkou byla také účast sestry Růženky na 

bohoslužbě. 

Přejeme hodně zdraví a vitality v jejích 96 letech! 

Jarmila Chytilová 

Můj rok s církví 

Jak ten čas letí! Již je tomu rok, kdy jsem byla 

pokřtěna našim farářem Phanuelem Osweto. Jak jsem 

tento rok prožila a co mi pokřtění přineslo do života? 

Pokud bych to měla vyjádřit jedním slovem, pak je to 

JISTOTA. A to jistota v tom smyslu, že i kdyby se 

stalo v mém životě cokoli, vím, že má cesta měla, má 

a bude mít smysl a k tomu bezpečný konec tady na 

zemi, po kterém následuje již jen cesta k Bohu, ke 

spáse. S touto jistotou víry je spojen klid, mír a naděje. 

Klid v životních situacích, mír ve vztahu k lidem, 

naděje v dobré konce, s vědomím, že vše má svůj 

důvod a smysl, ač se nám to zdá v prvním okamžiku 

nereálné. Ano, přesně toto vše mi právě křest přinesl. 

Dal mému životu nový impuls, dal mi pevnější sepětí 

s lidmi ve sboru a nakonec větší víru v sebe sama. 

Stala jsem se plnohodnotnou členkou společenství 

naší církve, kam každou neděli přicházím, abych 

ukončila týden minulý, smyla své hříchy a s radostí 

zahájila týden nový. Dal mi jistotu, že vždy jde začít 

znovu a lépe, že i když se nám nepodaří žít a chovat se 

dle Božího očekávání, nic není ztraceno. Právě díky 

Boží laskavosti můžeme vždy začít znovu a lépe.  

Přijetí křtu stále cítím jako velký dar, který jsem od 

Boha přijala, a děkuji za něj ve svých modlitbách. 

Pavla Schillerová 

Narodil se Jóel (3. ledna 2023) 

Když nám bratr farář sdělil, že dostal od bratra 

Davida Dobiáše zprávu o přírůstku v rodině, 

zaradovali jsme se a chtěli jsme vědět víc, jak žijí, jak 

se mají. Bratr David v našem sboru pobýval před 

několika lety, pak se odstěhoval do východních Čech, 

ale stále je s námi v kontaktu, a jak může, tak nás 

navštíví. Napsala jsem mu o příspěvek do Nahoru 

a fotografii. Tady jsou: 

Ahoj Jarmilko, omlouvám se za pozdní odpověď, jsem 

teď v jednom kole. Sama si jistě z vlastní zkušenosti 

dokážeš představit starost o dvě malé děti, z nichž 

jedno si ještě nedokáže říct, co ho trápí, a druhé je 

zrovna ve věku, kdy odmlouvá a neposlouchá. 
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Inu, je to jaksepatří 

„na budku“ a jsme 

pořád v jednom 

kole. To ale nic 

nemění na naší 

obrovské radosti 

z malého Jolka! 

Hlavně je zdravý, 

za což jsme moc 

vděční. 

Mimochodem je to patrně první Jóel u nás v republice 

– na matriční schválení verze jména s čárkou nad „o“ 

jsme si museli nechat vypracovat posudek 

u jazykovědců. Nechtěli jsme totiž, aby mu někdo 

říkal „džouel“ apod. Je to krásné hebrejské 

vyznavačské jméno, které znamená „Hospodin je 

Bůh“, a verze s čárkou i více odpovídá originálnímu 

znění. 

Já už víc jak rok nejezdím s autobusem, byla to práce 

prakticky neslučitelná s rodinným životem, takže teď 

pracuji jako skladník na dvě směny a je to alespoň 

trošku pravidelné. Jinak jsme si na podzim prošli 

covidem (přinesla Emilka ze školky?), což zvlášť 

u Silvie bylo hodně nepříjemné, protože jí to v třetím 

trimestru sedlo na průdušky a hrozil zápal plic. Navíc 

se raději nenechala v těhotenství přeočkovat, takže 

měla ošklivý průběh. Já měl větší štěstí – asi 6 týdnů 

předtím jsem se nechal přeočkovat novou 

omikronovou vakcínou a bylo to znát. Sice jsem skoro 

nemohl mluvit, ale aspoň jsem neměl tak děsivý 

chraplák jako manželka. Měsíc jsme si „poleželi“, 

pokud se to tak dá při naší čiperné dceři bez možnosti 

hlídání nazvat. 

Ve volných chvílích se snažím o rekonstrukci naší 

chalupy, která 30 let chátrala. A právě v těchto dnech 

(než se dostaví jaro a s ním spousta práce na zahradě) 

se chystám bourat jádro v druhém bytě v Přelouči, 

který musím zobyvatelnit, než děti trochu povyrostou 

a budou potřebovat víc prostoru. Naše maličké 2+1 

bez kuchyně nám už totiž začíná být pomalu, ale jistě 

těsné . 

Moc zdravím a vzpomínám. 

David s rodinou 

Návštěva u Pokorných 

Milí přátelé, bratři a sestry, 

byly jsme se sestrou Danou Klozbergovou na návštěvě 

u Vilmy Pokorné a mého strýčka Josefa Pokorného. 

I když to podle příjmení vypadá, že jsme navštívily 

manželský pár, není tomu tak. Můj strýček, kterému 

bylo 1. února sto tři let, žije v domově pro seniory 

v Hořicích v Podkrkonoší a za sestrou Vilmou jsme 

putovaly do Pilníkova, menší obce u Trutnova pod 

vrcholky Krkonoš. Oba jsme potěšily. 

Oba dožívají svůj život v prostředí, které dohlédne na 

jejich čistotu, fyzické potřeby, nenechá je bez jídla, 

v nečistotě, zajistí léky, aby tělo co nejdéle fungovalo. 

Toto prostředí ale nemůže nahradit láskyplné vztahy, 

přítomnost blízkých lidí. Nemůže simulovat situaci, 

kdy ten, který odchází, může sledovat „běžný život“, 

své potomky – dospělé i děti – při jejich denních 

radostech i starostech. Vím, že je to většinou složité 

a někdy to opravdu nejde, ale snažme se, aby 

takovýchto těžkých životních závěrů bylo co nejméně. 

A zároveň se připravujme na to, že tímto údolím stínu 

smrti a těmito dny, ve kterých nebudeme mít zalíbení, 

budeme procházet i my sami. Poslední dobou často 

slýchám i říkám, že stáří není pro sraby. Je to možná 

nejtěžší zkouška, kterou procházíme nebo projdeme, 

abychom dorostli pro Boží království. Nechybí-li na ní 

Boží slovo, máme-li dost dobrý zrak, abychom ho 

mohli číst, dost dobrý sluch, abychom ho mohli 

poslouchat, dost dobrou paměť, abychom si ho 

vybavili, je odkud čerpat. Co nám zbývá, odejdou-li 

smysly a zatemňuje se mysl, nevím. Doufám, že 

samotná Boží přítomnost. 

A modlím se, aby Ježíš byl blízko těm, kteří jsou v této 

situaci. Aby je držel za ruku, objímal a opakoval, že je 

miluje. Můžeme-li být blízko my (a snažme se o to), 

propůjčme mu své ruce, hlas i srdce a dělejme to jeho 

jménem – držme za ruku, objímejme a milujme. 

Myslím, že není nic důležitějšího. 

Pavla Vlková (za svobodna Pokorná) 

Anketa: Společenství  

Milí přátelé, děkuji všem, kteří se zamýšleli nad naší 

anketou a pro sebe i do Nahoru odpověděli na otázky: 

Co očekávám od sboru? Co si myslím, že sbor 

očekává ode mě? Co mohu nabídnout? V tomto 

lednovém vydání jsou opět dvě svědectví. Ráda bych 

uvítala další vaše odpovědi. Děkuji za pochopení 

a těším se na vaše příspěvky. 

Společenství v mém životě (aneb tři v jednom) 

Moje cesta k Pánu Ježíši začala až v dospělém věku. 

Od začátku jsem vnímala, že se potřebuji stýkat 

s jinými křesťany. Nejprve proto, abych vůbec 

pochopila, čemu věří. Pak proto, abych mohla alespoň 

trochu úspěšně na cestě víry postupovat dál. 
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Společenství křesťanů je pro mne tedy místem, kde se 

shodneme na základních hodnotách a pravdách a kde 

se pokoušíme podle toho žít. Nějakou dobu mi trvalo, 

než jsem pochopila základní věci. Lépe mi to šlo 

v kroužku křesťanů než doma nad Písmem. Pak už na 

mně začal Pán Ježíš trochu pracovat a ukazoval mi, jak 

to se mnou v Jeho očích je. To nebylo úplně 

jednoduché a vůbec ne příjemné. Prostor k tomu 

dávaly právě interakce ve společenství. Člověk má 

o sobě (tedy já jsem určitě měla) docela dobré mínění, 

dokud vidí jen to, co vidět chce. Společenství 

nastavuje zrcadlo a obrušuje tvář. Některá prohlédnutí 

byla zvlášť bolestná, ale byla potřebná. 

Společenství tak pro mne bylo a stále je velkou školou 

na cestě blíž k Bohu. V tomto smyslu mohu 

společenství dát jen to, že budu jeho součástí, že ho 

budu spolutvořit, a tak snad vytvářet prostor nejen pro 

svůj duchovní růst, ale i pro růst někoho jiného. 

Eva Bodláková 

Co očekávám od sboru? 

Pro mne je sbor duchovní rodina. Proto mohu 

očekávat vzájemnost a společenství v Duchu Svatém. 

Mohu očekávat hlavně duchovní podporu v životní 

krizi a modlitební podporu. 

Co si myslím, že sbor očekává ode mě? 

Co může rodina očekávat? Zřejmě, aby každý 

svědomitě vykonával svoji práci nebo úkoly, kterými 

byl pověřen. A aby nezanedbával společná 

shromažďování, pokud není nemocen nebo má nějaké 

naléhavé úkoly či pověření mimo sbor. 

Co mohu nabídnout? 
Pomoc při sborovém úklidu, vyprání sborového prádla 

(ubrusy, závěsy, ručníky a utěrky). 

Posloužit donesením nějakého pohoštění při 

společných prodloužených setkáních a úklid nádobí po 

hostině. 

Nebo cokoliv bude v mých silách a kompetenci. 

Mirka Honická 

Církevní příspěvek 

Rada starších si dovoluje upozornit zapsané členy 

církve, že je povinností každého člena zaplatit roční 

příspěvek 500 Kč. Jsme si vědomi toho, že mnozí 

během roku darují sboru skrze chrámovou 

pokladničku často daleko více, ale pokud ani jednou 

v roce nezaplatí alespoň 500 Kč oproti potvrzení od 

naší pokladní, Stáni Seifertové, jsou pak vedeni 

v matrice jako neplatiči. Věříme, že v mnoha 

případech bude stačit, když na to budete myslet, a přes 

pokladnu (Stáňu, oproti potvrzení) církevní příspěvek 

na rok 2023 zaplatíte. Církevní příspěvek můžete 

samozřejmě zaplatit i bankovním převodem, tam je 

také odesílatel peněz jednoznačný. Placení církevního 

příspěvku se sleduje ve výkazech a rada starších věří, 

že tímto způsobem lze snížit uváděný počet neplatičů. 

Děkujeme za spolupráci! 

Eva Bodláková, tajemnice RS 

Připravované akce 

Po 27. února pietní akt k 81. výročí transportu 

židovských spoluobčanů. Zahájení setkání bude 

v 17.30 hod. v Tyršově ulici při odhalení Kamenů 

zmizelých rodině MUDr. Taussiga (všichni 

zavražděni v Osvětimi). Na závěr se půjde na místo 

odjezdu transportu, kde budou znít jména 

zavražděných. 

Pá 3. března v 18 hod. Světový den modliteb – letos 

se sejdeme v nové modlitebně CB ul. V. Patejdla. 

Program připravily sestry z Tchaj-wanu na téma Slyšel 

jsem o tvé víře. 

Pá 17. března v 18 hod. proběhne vernisáž stálé 

expozice Druhý život kladenských svitků Tóry 

Ne 26. března po bohoslužbě výroční shromáždění  

So 1. dubna od 16 hod. přednáška J. Beneše Humor 

ve Starém zákoně 

So 22. dubna sborový výlet na Vinařickou horku 

So 13. května setkání rodin s dětmi u sestry Pavly 

Vlkové 

Ne 14. května při bohoslužbě oslavíme Svátek matek 

Pá 2. června Noc kostelů 

So 3. června svatodušní soustředění sboru 

Víkend 10.–11. června sjezd Ohře 

Bohoslužba k výročí M. J. Husa 

 

Sborová dovolená bude letos v termínu 29. 7. – 5. 8. 

v hotelu Na Stráži, který se nachází mezi Rokytnicí 

nad Jizerou a Jabloncem nad Jizerou. Je to horský 

hotel, nic speciálního tam není, budeme ho ale mít pro 

sebe. Stránky:  www.hotelstraz.cz . 

Přemýšlejte o tématech, která bychom měli probírat! 

 

Pravidelná setkání 

Neděle 9:15 hod. modlitby, zpívání 

10 hod. bohoslužba s péčí o děti 

 17 hod. mladší mládež 

Pondělí 15 hod. setkání seniorů v Domově pro seniory 

18:30 hod. mužská skupinka online (sudé 

týdny) 

Úterý 15:30 hod. ženská skupinka dle domluvy 

Středa 16 hod. sdílení a modlitby 

17 hod. biblická hodina 

20 hod. biblická hodina online jednou za dva 

týdny  

Pátek starší mládež dle domluvy 

Zpravodaje Nahoru, další zprávy, nedělní kázání, aktuality 

i fotografie naleznete na našem webu 

http://ccshkladno.unas.cz. 
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